
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12. januar 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 336 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 336:  

”Som følge af manglende overblik og ekspertise på en række specifikke sundhedsfag-

lige områder, valgte den tidligere regering og sundhedsminister, at splitte Sundheds-

styrelsen op i tre styrelser, hvilket udmundede i oprettelsen af en Styrelsen for Pati-

entsikkerhed og Lægemiddelstyrelsen. Er ministeren enig i, at det vil være ligeså rele-

vant og logisk at oprette en Styrelse for Præhospital Virksomhed dels med henblik på 

ensartethed i præhospitale behandlingstilbud til landets borgere, dels med henblik på 

oparbejdelse af større faglig ekspertise på området.” 

 

Svar: 

Som det fremgår af min besvarelse af spørgsmål 334, er det præhospitale område en 

integreret del af planlægningen af det samlede sundhedsberedskab, både nationalt 

og i regioner og kommuner. Der er desuden en tæt og uadskillelig sammenhæng mel-

lem den præhospitale indsats og sygehusene. På den baggrund finder jeg det ikke 

hensigtsmæssigt at oprette en ny styrelse.  
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